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P R O T O K Ó Ł   NR 9/2024 

z posiedzenia Senatu Uniwersytetu Rolniczego im. Hugona Kołłątaja w Krakowie 

w dniu 27 listopada 2024 roku 

 

Obecni:  

dr hab. inż. Sylwester Tabor, prof. URK  Rektor 

prof. dr hab. inż. Andrzej Sechman   Prorektor ds. Współpracy 

prof. dr hab. inż. Marcin Rapacz   Prorektor ds. Nauki 

prof. dr hab. inż. Ewa Błońska   Prorektor ds. Ogólnych 

dr hab. inż. Andrzej Bogdał, prof. URK  Prorektor ds. Kształcenia 

dr hab. inż. Tomasz Wojewodzic, prof. URK  przedst. naucz. akad. WR-E, Koordy. dyscy. 

dr hab. inż. Maciej Pach, prof. URK   przedst. naucz. akad. WL 

prof. dr hab. inż. Piotr Micek    przedst. naucz. akad. WHiBZ, Koordy. Dyscy. 

prof. dr hab. Dorota Zięba-Przybylska  przedst. naucz. akad. WHiBZ, Dziekan 

prof. dr hab. inż. Bożena Pawłowska   przedst. naucz. akad. WBiO 

prof. dr hab. inż. Monika Bieniasz   przedst. naucz. akad. WBiO 

prof. dr hab. inż. Maciej Kuboń   przedst. naucz. akad. WIPiE 

dr hab. inż. Artur Wójcik, prof. URK   przedst. naucz. akad. WIPiE 

dr hab. inż. Marcin Łukasiewicz, prof. URK  przedst. naucz. akad. WTŻ, Koordy. dyscy. 

dr hab. inż. Marzena Zając, prof. URK  przedst. naucz. akad. WTŻ 

dr hab. inż. Zbigniew Arent, prof. URK  przedst. naucz. akad. WMW, Koord. dyscy. 

dr inż. Monika Szafrańska    przedst. poz. naucz. akad. WR-E 

dr hab. inż. Bartłomiej Bednarz   przedst. poz. naucz. akad. WL 

dr inż. Marcin Przybyło    przedst. poz. naucz. akad. WHiBZ 

dr inż. Dawid Kudas     przedst. poz. naucz. akad. WIŚiG 

dr inż. Iwona Kamińska    przedst. poz. naucz. akad. WBiO 

mgr Janusz Zachara     przedst. poz. naucz. akad. jedn. ogólnou. 

mgr inż. Anna Gibowska-Sikora   przedst. prac. niebędących naucz. akad. 

mgr inż. Anna Tyrała     przedst. prac. niebędących naucz. akad. 

mgr Aleksander Sokół     przedst. prac. niebędących naucz. akad. 

Kamil Kustra      przedst. URSD 
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Z głosem doradczym: 

prof. dr hab. inż. Bogdan Kulig   Dziekan WR-E 

dr hab. inż. Leszek Książek, prof. URK  Dziekan WISiG 

prof. dr hab. inż. Edward Kunicki   Dziekan WBiO 

prof. dr hab. Aleksandra Duda   Dziekan WTŻ 

mgr Maciej Oleksiak     Kwestor 

dr hab. inż. Piotr Kacorzyk, prof. URK  Przewodniczący ZNP 

mgr Danuta Ignacok     Przedstawiciel ZZ PNNA UR 

 

Zaproszeni: 

mgr Ewa Weyssenhoff    Radca prawny 

dr inż. Izabella Majewska     Rzecznik prasowy 

mgr Paweł Jakubiec     Dyrektor Biblioteki Głównej 

 

Nieobecni – usprawiedliwieni: 

dr hab. inż. Tomasz Zaleski, prof. URK  przedst. naucz. akad. WR-E 

prof. dr hab. inż. Jarosław Lasota   przedst. naucz. akad. WL 

prof. dr hab. inż. Piotr Herbut   przedst. naucz. akad. WIŚiG, Koordy. dyscy. 

prof. dr hab. inż. Aneta Kopeć   przedst. naucz. akad. WTŻ 

dr inż. Dariusz Baran     przedst. poz. naucz. akad. WIPiE 

dr inż. Katarzyna Petka    przedst. poz. naucz. akad. WTŻ 

Przemysław Starzec     przedst. stud. WL 

prof. dr hab. inż. Jarosław Socha   Dziekan WL 

prof. dr hab. inż. Sławomir Kurpaska   Dziekan WIPiE 

prof. dr hab. lek. wet. Kazimierz Tarasiuk   Dziekan WMW 

mgr Marcin Gałan     Kanclerz 

dr inż. Joanna Stabryła    Przewodnicząca NSZZ "S" 

dr Szymon Sikorski     Pełnomocnik – asystent Rektora 

 

Nieobecni – nieusprawiedliwieni: 

dr hab. inż. Stanisław Bacior, prof. URK  przedst. naucz. akad. WIŚiG 

Julia Blaut      Przewodnicząca URSS 
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Michał Tomczyk     przedst. stud. WBiO 

Alina Chudzik      przedst. stud WIPiE 

Ewa Wandzel      przedst. stud. WTŻ 

Agata Wójcik      przedst. stud. WTŻ 

Jakub Daraż      przedst. stud. WMW 

 

************* 

 

P o r z ą d e k   o b r a d:  

1. Otwarcie posiedzenia Senatu. 

2. Informacje: 

a) Rektora, 

b) Prorektorów, 

c) Dziekanów. 

3. Uzupełnienie składu Senackiej Komisji ds. Socjalnych. 

4. Powołanie członków Rady Uczelni na kadencję 2025-2028. 

5. Powołanie reprezentantów Uniwersytetu Rolniczego im. Hugona Kołłątaja w Krakowie do 

Rady Związku Uczelni InnoTechKrak na kadencję 2024-2028. 

6. Zatwierdzenie propozycji Rady Związku Uczelni InnoTechKrak o  przekazaniu 25.000 zł na 

dalszą działalność Związku.  

7. Zatwierdzenie protokołu z posiedzenia Senatu w dniu 30 października 2024 roku.  

8. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 

 

************* 

 

Ad 1 

Rektor przedstawił porządek obrad, który został jednomyślnie przyjęty. 
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Ad 2 

Rektor poinformował, że w okresie od ostatniego posiedzenia Senatu zmarli: inż. Krystyna 

Sordyl – emerytowany pracownik Wydziału Biotechnologii i Ogrodnictwa, prof. dr hab. Piotr 

Tomasik –  emerytowany pracownik Wydziału Rolniczo – Ekonomicznego, dr Elżbieta 

Kądziołka-Martynika – emerytowany pracownik Wydziału Rolniczo-Ekonomicznego, mgr 

Jolanta Bylok – emerytowany pracownik Biblioteki Głównej URK, dr Ryszard Broda  

– emerytowany pracownik Wydziału Inżynierii Produkcji i Energetyki. Senat uczcił Ich pamięć 

chwilą ciszy. 

 

Rektor poinformował, że: 

 6 listopada br. Uniwersytet Rolniczy upamiętnił 85. rocznicę SONDERAKTION KRAKAU –

aresztowania krakowskich profesorów i uwięzienia ich w niemieckim obozie 

koncentracyjnym Sachsenhausen. Rektor wraz z Kolegium Rektorów Szkół Wyższych 

Krakowa złożył kwiaty pod Collegium Novum, Prorektor ds. Nauki – prof. Marcin Rapacz 

wraz z pracownikami Biblioteki Głównej oraz studentami, złożyli wieńce na Cmentarzu 

Rakowickim na grobach profesorów Wydziału Rolniczego. Natomiast na terenie koszar 

16. Batalionu Powietrznodesantowego przy ul. Wrocławskiej 82, gdzie profesorowie 

trafili przed ostateczną wywózką do Niemiec, a obecnie znajduje się tablica 

pamiątkowa, Uniwersytet Rolniczy reprezentował Prorektor ds. Kształcenia – dr hab. 

inż. Andrzej Bogdał, prof. URK. Rektor ponadto uczestniczył w Apelu Pamięci, który 

odbył się na Uniwersytecie Jagiellońskim; 

 8 listopada 2024 roku w Sali Senackiej odbyło się uroczyste spotkanie władz Uczelni  

z pracownikami, którzy w minionym roku akademickim zakończyli pracę i przeszli na 

zasłużoną emeryturę; 

 w dniach 14–15 listopada br. w Leśnym Zakładzie Doświadczalnym Uniwersytetu 

Rolniczego w Krynicy-Zdroju odbył się wyjazd terenowy z udziałem Kolegium 

Rektorskiego, Dziekanów oraz Rady Uczelni. Spotkanie stanowiło okazję do wymiany 

doświadczeń i omówienia kluczowych zagadnień związanych z dalszym rozwojem 

Uczelni. W dużej mierze poruszane zagadnienia dotyczyły spraw kadrowych i 

finansowych oraz tych związanych ze studentami. Była to również okazja do zapoznania 

się z ofertą i funkcjonowaniem Leśnego Zakładu Doświadczalnego, który jest 

najlepszym nadleśnictwem w Polsce. Średnia zasobność drewna z lasów w innych 
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nadleśnictwach wynosi ok. 280 mp., u nas jest to ponad 400 mp. Ponadto zdrowotność 

tego drzewostanu jest bardzo wysoka. Dodał, że kończą się remonty budynków w LZD. 

Do użytkowania już oddano akademik, w którym podniesiony został standard. Łącznie 

będziemy dysponować ok. 120 miejscami noclegowymi. Do końca marca 2025 r. 

planowane jest zakończenie remontu Sali konferencyjnej przeznaczonej na około 120 

miejsc oraz zaplecza gastronomicznego. Wyraził nadzieję, że od nowego semestru 

będzie można organizować już konferencje i sympozja w naszym ośrodku. Sala 

konferencyjna daje możliwość transmisji on-line. Dodał, że w czerwcu 2025 r. będzie 

tam organizowane spotkanie Kolegium Rektorów Szkół Wyższych Krakowa, które 

powinniśmy wykorzystać jako świetną okazję do zaprezentowania oferty i możliwości 

LZD w Krynicy; 

 20 – 21 listopada br. odbyło się posiedzenie Prezydium i Zgromadzenie Plenarne 

Konferencji Rektorów Akademickich Szkół Polskich na Politechnice Śląskiej w Gliwicach. 

Podczas spotkania omówiono sprawę ewaluacji, która w dużej części dotyczyła także 

dostępu do otwartego repozytorium prac naukowych, gdzie podano, że wśród państw 

OECD jesteśmy jedynym państwem, gdzie uczelnie same sobie go finansują. 

W większości państw finansowanie jest albo hybrydowe – część finansów pokrywa 

minister, a część uczelnie, a w przypadku kilku państw finansowanie jest w całości po 

stronie ministra. W naszym przypadku, jeśli chcielibyśmy mieć nieograniczony dostęp 

do publikowania i do baz, to kosztowałoby nas to około 200 mln. zł. rocznie. Mamy 

pracować nad tym, aby przyjąć tą wersję większościową – część finansowania po 

stronie ministra, a my, jako Uczelnie z subwencji pokrywalibyśmy własny wkład 

finansowy. Z około 29 dostępnych kolekcji najczęściej użytkujemy 9, bo na tyle nas stać. 

Większość Uczelni użytkuje 16 kolekcji, a pojedyncze – wszystkie. Jeśli chcemy 

awansów naukowych i współpracy z nauką światową to bez takiego dostępu jest to 

niemożliwe. Kolejną omawianą sprawą był zakres zmian obowiązującej ustawy PoSWiN. 

Rektorzy otrzymali wydruk około 80 – 90 stron opisu proponowanych zmian. 

Powszechnie uważa się, że za kadencji obecnego Prezydenta RP ustawa nie zostanie 

zmieniona, zatem będzie procedowana później i prawdopodobnie wejdzie w życie 

z dniem 1 września 2025 r. Najważniejsze zmiany w ustawie dotyczą uregulowań 

związanych z likwidacja uczelni, aby Minister mógł realnie działać w sytuacjach 

patologicznych. Ograniczeniu ulega zakres zadań Rady uczelni. Nie będzie już ona 



6 

 

opiniować Statutu uczelni, jako dokumentu wewnętrznego uczelni. Nie będzie także 

wskazywała kandydata na rektora, gdyż zdarzyło się, że Rada poprzez brak wskazania 

zablokowała społeczności akademickiej możliwość głosowania w pełni 

demokratycznego. Zwiększa się liczebność Rady, gdyż w ustawie wprowadzono pojęcie 

młodego naukowca, będące odpowiedzią na potrzeby młodych ludzi nauki. Taki młody 

naukowiec będzie członkiem Rady. W uproszczeniu można przyjąć, że będzie to osoba, 

która ukończyła szkołę doktorską i od jej ukończenia pracuje na uczelni nie dłużej niż 7 

lat. Proponowane są także zmiany uregulowań dotyczących rad dyscyplin naukowych, 

gdyż w postępowaniach o nadanie stopni naukowych będą głosować profesorowie  

i doktorzy habilitowani, a nie jak w przypadku Senatu – profesorowie i profesorowie 

uczelni. Dodał, że w projekcie nowej ustawy jest wiele zapisów, które  

w jego opinii nie są korzystne. Przykładem może być zapis mówiący, że rektor będzie 

wyrażał zgodę na drugie zatrudnienie w instytucji naukowej lub instytucji zajmującej się 

kształceniem, nawet gdy będzie to tylko umowa cywilno-prawna. W konsekwencji 

rektor będzie zobowiązany do wyrażenia zgody na wykonanie np. recenzji, co jest 

obowiązkiem naukowca. Poinformował, że w projekcie nowej ustawy nie ma natomiast 

zapisów, których domagało się środowisko. Dotyczy to m.in. uproszczeń  procedur  

w zamówieniach publicznych, czy stosowania zapisów Kodeksu pracy i KPA. Wspomniał 

przypadek Uniwersytetu Warmińsko-Mazurskiego, gdzie powstał trzeci związek 

zawodowy, który zablokował możliwość regulowania i wypłacenia przyznanych przez 

ministra 20% i 30% podwyżek. Do dziś rektor tej uczelni zlecił tylko podwyżki 

minimalnego wynagrodzenia. Nie może przyznać tych regulacji, gdyż  

w Ustawie o związkach zawodowych, w art. 27 ust.3 jest zapis, iż uzgadnianie  

z wszystkimi organizacjami związkowymi podziału środków przyznanych na 

wynagrodzenia dotyczy także jednostek sfery finansów publicznych. Zatem 

wprowadzenie poprawki do ustawy PoSWiN o wyłączeniu z uzgodnienia jednostek sfery 

finansów publicznych – będzie sprzeczne z ustawą o związkach zawodowych.  Przy 

braku wszystkich wymaganych uzgodnień  Rektor UWM nie może wypłacić podwyżek,  

a jednocześnie nie realizując tych podwyżek podlega dyscyplinie finansów publicznych. 

Co jeszcze bardziej uwidacznia patologią zaistniałej sytuacji, to fakt zapowiedzi przez 

Ministra 5% podwyżek w przyszłym roku. Dla pracowników uczelni są one naliczane od 

wynagrodzenia obowiązującego w bieżącym roku. Zatem na UWM zostaną naliczone od 
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podstawy nie uwzględniającej tych 20% i 30% podwyżek. Jest to ewidentne działanie na 

szkodę pracowników. Niestety obecnie, nawet Minister nie jest w stanie na to 

zareagować i tylko wskazuje, aby pozostałe uczelnie wspierały Rektora UWM.  

W ustawie jest wiele zapisów sprzecznych informacji, które nie idą w dobrym kierunku. 

Nie poprawiają funkcjonowania uczelni, nie dają możliwości realnego kształtowania 

autonomii, a wręcz mają wydźwięk jeszcze bardziej rygorystyczny. Między innymi 

odnosi się to do zapisów dotyczących kategorii naukowych, gdzie ich interpretacja staje 

się jednoznaczna. Jeśli spadnie się w kategorii naukowej uniwersytet staje się 

akademią, a w dalszej kolejności szkołą zawodową. Ta ostatnia może prowadzić tylko 

kształcenie o profilu praktycznym. To może rodzić przykre konsekwencje dla Uczelni, 

gdzie ewaluacji podlega duża liczba dyscyplin naukowych. Przypomniał, że na 

spotkaniach wyborczych z pracownikami przedstawiał ten problem. Obecnie mamy 12 

dyscyplin naukowych, które są oceniane. Jeśli dietetyka pójdzie w tym kierunku, który 

jest niekorzystny dla nas, to będziemy musieli poddać ocenie dyscyplinę nauki o 

zdrowiu, gdyż inaczej nie będziemy mogli kształcić studentów na tym kierunku. Będzie 

to wówczas już 13 dyscyplina. Jest duży nacisk na to, aby uruchomić biotechnologię, 

którą zawsze mieliśmy i mieliśmy uprawnienia do nadawania stopnia doktora – to już 

14 dyscyplina. Jeśli Wydział inżynierii Środowiska i Geodezji, dla potrzeb kształcenia na 

kierunku budownictwo i gospodarka przestrzenna, będzie musiał poddać ocenie 

dyscyplinę architektura i urbanistyka – to łącznie będziemy mieli aż 15 dyscyplin. 

W liczbie N mamy około 680 pracowników, ale w czterech dyscyplinach jest ich połowa. 

Zatem jeśli pozostałych 340 pracowników podzielimy przez 11 dyscyplin, to wyjdzie 

około 30 osób na jedną dyscyplinę. W przypadku takich dyscyplin wystarczy jedno „N0” 

i wyraźnie obniża się dorobek a w konsekwencji kategoria naukowa. Kilka takich 

dyscyplin i rezultat dla Uczelni – łatwy do przewidzenia. 

Ministerstwo na potrzeby ewaluacji przesłało projekt rozporządzenia dotyczącego 

wykazu czasopism, które praktycznie zostało wyśmiane przez KRASP. Wszystko oparte 

jest oczywiście na indeksach cytowani i innych wskaźnikach bibliometrycznych. Jednak 

dodano zapis, że eksperci będą mogli zmienić punktację az o dwie kategorie. Czyli 

wydawnictwo, które miało 100 pkt. może nagle uzyskać 200 pkt. i odwrotnie. Jak  

w takich warunkach można planować działalność naukową? Jeśli z danych wskaźników 

bibliograficznych wychodzą określone kategorie, to chcemy, aby taką stałą listę 
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czasopism utrzymać. Zwiększenie może nastąpić, ale tylko w odniesieniu do czasopism 

krajowych, i to o ile jest uzasadnione podniesienie rangi takie czasopisma, np. dla 

potrzeb większego umiędzynarodowienia. Ministerstwo zakłada, że rozporządzenie 

wejdzie w życie z dniem 1 stycznia 2025 r. i aby na jego podstawie upublicznić nową 

listę czasopism. Lista nie obowiązywała wstecz; 

 Zespół badawczy z Uniwersytetu Rolniczego pod kierownictwem dr inż. Olgi Orman  

z Wydziału Leśnego zrealizuje projekt pt.: „Analiza porównawcza cech wzrostowych 

odnowienia buka i jodły kształtowanych przez odmienne warunki pogodowe, 

klimatyczne i środowiskowe w różnych częściach ich naturalnych zasięgów w Europie”  

w ramach Konkursu Narodowego Centrum Nauki OPUS 26+LAP/ Weave we współpracy 

ze Słowenią. Całkowita kwota dofinansowania wynosi 1 991 162 zł; 

 Uniwersytet Rolniczy w Krakowie otrzymał nominację w konkursie Research Impact 

Leaders Awards 2024 w kategorii nauki rolnicze. To wyróżnienie jest dowodem na 

wkład naszej Uczelni w rozwój nauki oraz realny wpływ na światową społeczność 

akademicką i praktykę rolniczą. Proponowane były trzy uczelnie, oprócz nas jeszcze 

SGGW i Politechnika Gdańska. Jest to bardzo prestiżowe wyróżnienie dla nas;  

 Podczas jubileuszowej konferencji z okazji 50-lecia Centrum Doradztwa Rolniczego 

(CDR) Uniwersytet Rolniczy w Krakowie został uhonorowany statuetką, która jest 

wyrazem uznania za wieloletnią współpracę na rzecz doradztwa rolniczego oraz 

wspierania rozwoju rolnictwa i obszarów wiejskich. W imieniu Rektora URK statuetkę 

odebrała dr inż. Małgorzata Bogusz Dyrektor Oddziału CDR w Krakowie, a następnie ją 

przekazała Rektorowi; 

 prof. dr hab. inż. Władysław Migdał otrzymał Medal Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej dla 

za pracę w zespole ds. Tradycyjnego Wędzenia i Produktu Tradycyjnego. W dniu 

jutrzejszym prof. W. Migdał jedzie na konkurs organizowany dla uczniów szkół średnich 

gastronomicznych Sądecczyzny. Konkurs ten będzie dotyczył przetwórstwa dziczyzny. 

Konkurs daje możliwość promocji naszej Uczelni, gdyż podczas niego odbędzie się panel 

dyskusyjny z udziałem Profesora; 

 21 listopada br. Leśny Zakład Doświadczalny w Krynicy-Zdroju podczas uroczystych 

obchodów 106. rocznicy odzyskania przez Polskę niepodległości w Nowym Sączu, 

otrzymał odznakę Karpackiego Oddziału Straży Granicznej im. I Pułku Strzelców 

Podhalańskich. Odznakę z rąk gen. bryg. SG Adama Jopka odebrał mgr inż. Paweł 
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Szczygieł Dyrektor LZD, to ważne wyróżnienie jest wyrazem uznania za współpracę na 

rzecz ochrony bezpieczeństwa i porządku publicznego oraz podkreśla znaczenie 

partnerstwa między służbami mundurowymi, instytucjami naukowymi i lokalnymi 

organizacjami. Współpraca ta rozwija się bardzo dobrze, jest też możliwość 

przygotowania naszej strzelnicy w LZD pod potrzeby wojska. Umożliwi nam to 

dodatkowe przychody. Ponadto szkoły, które kształcą w zakresie służb bezpieczeństwa  

i mundurowych również będą chciały korzystać z tej strzelnicy, co zaowocuje 

podpisanymi umowami i porozumieniami. Na terenie całej Małopolski trudno jest 

znaleźć miejsce na strzelnicę; 

 prof. dr hab. inż. Anna Lenart-Boroń z Wydziału Rolniczo-Ekonomicznego została 

wyróżniona w konkursie Struna w Kategorii Opiekun Naukowy Roku 2024; 

 zespół naukowy z Wydziału Technologii Żywności Uniwersytetu Rolniczego w Krakowie 

w składzie: dr hab. inż. Ewelina Jamróz, prof. URK, dr hab. inż. Joanna Tkaczewska,  

prof. URK, otrzymał wyróżnienie Wydziału II Nauk Biologicznych i Rolniczych PAN za 

„Badania fizykochemiczne wpływu dodatku białkowych surowców odpadowych 

przemysłu spożywczego na biokompozyty wielowarstwowe na bazie furcelleranu”; 

 dr hab. wet. Roman Aleksiewicz, prof. URK, oraz dr wet. Grzegorz Ramisz z Wydziału 

Medycyny Weterynaryjnej, we współpracy z firmą MEDGAL Sp. z o.o., skonstruowali 

prowadnicę ostrza piły przeznaczoną do zabiegów podwójnej i potrójnej osteotomii 

kości biodrowej u psów. Jest to innowacyjny i ważny wynalazek dla zdrowia psów; 

 Student naszej Uczelni Jakub Czekaj zdobył wraz z kolegami z innych uczelni Brązowy 

Medal – drużynowo Reprezentacji Polski w Akademickich Mistrzostwach Świata  

w Strzelectwie Sportowym, organizowanych w New Dehli; 

 

Prorektor ds. Współpracy prof. Andrzej Sechman poinformował, że w dniach 19 – 20 listopada 

br. wspólnie z kierownik BWiWM mgr Dominiką Dankiewicz byli w Erfurcie w Niemczech, gdzie 

podpisano umowę programu Erasmus+ Kick-off Meeting pt. „Modern agriculture and future-

oriented vocational training-Digital transformation in agriculture Vocational training QUO-

VADIS”. Jest to program, który ma symbol K2. Mieliśmy już taki program pod symbolem 1, 

który był także koordynowany przez agencję Erasmusa z Turyngii. Dodał, że w projekcie tym 

oprócz nas bierze udział 9 innych jednostek z 5 krajów, w tym są Niemcy – jako koordynator, 

Estonia, Bułgaria i Włochy. Dla nas z tego projektu została przydzielona kwota około 69 tys. 



10 

 

euro. Jest to przydział na trzy lata, który będzie wypłacany transzami. Pierwsza transza  

w wysokości 14 tys. euro została już nam przekazana. W projekcie tym udział będą brali 

pracownicy Wydziału Rolniczo-Ekonomicznego, a ponadto chce do niego włączyć pracowników 

Wydziału Hodowli i Biologii Zwierząt, gdyż projekt dotyczy szkół bardziej o profilu 

hodowlanym. Chodzi o unowocześnienie programu kształcenia w szkołach zawodowych 

rolniczych. Wraz z dr Tomaszem Czechem, prof. URK Dyrektorem CTT proponuje, aby na 

początku przyszłego roku, przedstawione zostało przez dyrektora sprawozdanie z działalności 

CTT w roku 2024. Przedstawił sprawozdanie z działalności Centrum Transferu Technologii 

w okresie do połowy listopada 2024 r. Materiał załączony do oryginału protokołu.   

Prorektor ds. Nauki prof. Marcin Rapacz poinformował, że w obrębie nauki i związanych z nią 

rozporządzeniach i Ustawie, jak wspominał już Rektor, dzieje się bardzo dużo. Ze strony 

Komitetu Ewaluacji Nauki doszły go głosy, że chcą oprotestować ten projekt i rozporządzenie. 

Pojawiają się głosy, że nie wiadomo czy będzie nowa lista i czy pojawi się nowe rozporządzenie. 

Udostępniliśmy symulację wyniku według proponowanego rozporządzenia. Nie jest obecnie 

powołany żaden zespół ekspertów. W tej sytuacji ze względu na czas nie jest możliwym 

zrealizowanie proponowanych zapisów. Nie ma nawet przygotowanych nominacji dla 

ekspertów, ani założeń, na jakiej zasadzie mają oni pracować. My staramy się na bieżąco 

przekazywać pracownikom informacje, dlatego na pewno coraz częściej będą oni otrzymywać 

maile z nimi. Wyraził nadzieję, że choć w jakimś stopniu są one pomocne. Dodał, że na bieżąco 

monitoruje przebieg rozwoju naukowego na naszej Uczelni, jeśli chodzi po składanie projektów 

badawczych czy przez CTT czy CAWP. Obecnie jesteśmy przed zamknięciem konkursu  

i składana jest spora liczba wniosków. Na następnym posiedzeniu Senatu przedstawi 

zestawienie w tym zakresie.  

Prorektor ds. Kształcenia dr hab. inż. Andrzej Bogdał, prof. URK, poinformował, że 21 

listopada br. odbyły się Targi Pracy URK, podczas których gościliśmy przedstawiciele 32 firm  

i instytucji. W targach uczestniczyło około 1000 osób, naszych absolwentów, uczniów i innych 

zainteresowanych. Podziękował za organizację tego wydarzenia: mgr Grażynie Wójcik 

kierownik Biura Karier i Kształcenia Praktycznego oraz pracownikowi Biura Karier i Kształcenia 

Praktycznego – mgr. inż. Karolowi Wośiowi, pracownikom Biura Marketingu i Komunikacji, 

Centrum e-learningu, Centrum Kultury i Kształcenia Ustawicznego oraz licznej grupie 

studentów z URSS, którzy brali udział w targach i wcześniej je promowali. 
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Poinformował, że w dniu dzisiejszym o godzinie 18 w KA ARKA odbędą się już tradycyjne 

otrzęsiny studentów I roku czyli BAL BEANA. W imieniu organizatora – URSS zaprosił wszystkich 

na to wydarzenie. W tym roku wszystkie wydziały mają swoje reprezentacje.  

Rektor poinformował, że już na kilku wydziałach rozstrzygnięto wybory dziekana na kolejną 

kadencję.  Na Wydziale Rolniczo-Ekonomicznym wybrano dr. hab. inż. Tomasza Zaleskiego, 

prof. URK, na Wydziale Leśnym dziekanem pozostaje prof. Jarosław Socha, na Wydziale 

Biotechnologii i Ogrodnictwa dziekanem będzie prof. Monika Bieniasz, na Wydziale Medycyny 

Weterynaryjnej pozostaje prof. Kazimierz Tarasiuk, na Wydziale Inżynierii Produkcji  

i Energetyki pozostaje prof. Sławomir Kurpaska, na Wydziale Technologii Żywności pozostaje 

prof. Aleksandra Duda. Dodał, że w nowej ustawie jest propozycja, aby również powoływanego 

dziekana uzgadniać z samorządem studentów.  

Dziekan Wydziału Rolniczo-Ekonomicznego prof. Bogdan Kulig poinformował, że Wydział 

Rolniczo-Ekonomiczny został nagrodzony Medalem im. Michała Oczapowskiego. Odznaczenie 

przyznała Polska Akademia Nauk. Jest to bardzo duże wyróżnienie, za które serdecznie 

dziękuje, cieszy się, że pracownicy zostali docenieni. 

Rektor podziękował pracownikom Wydziału za wypracowane osiągnięcie. 

Dziekan Wydziału Technologii Żywności prof. Aleksandra Duda poinformowała, że Wydział, 

jako reprezentant URK wraz z innymi uczelniami krakowskimi złożył wniosek aplikacyjny  

w ramach projektu Fundusze Europejskie dla Małopolski na lata 2021 – 2027 działanie 6.28 

Nauka i innowacje w małopolskich szkołach, wspólnie z Centrum COGITEON. Traktujemy to, 

jako promocję. Będziemy mieć warsztaty dla szkół ponadpodstawowych spoza Krakowa. 

Chodzi o te szkoły, które są zagrożone wykluczeniem. Będziemy ściągać do siebie młodzież 

pokazując jej naszą ofertę i zaplecze. Liczy, że przełoży się to później na lepszą rekrutację.  

Rektor podziękował za promocję Wydziału. Dodał, że rozmawiając z pracownikami Centrum 

Kultury i Kształcenia Ustawicznego, które pod okiem Prorektora ds. Kształcenia koordynuje 

współpracę ze szkołami, słyszy same pozytywne opinie. Jest duża otwartość WTŻ na 

współpracę ze szkołami średnimi. Co najważniejsze, wiadomo z kim i w jakich sprawach można 

się kontaktować. Pełna informacja jest umieszczona na stronie internetowej. Musimy 

przestrzegać wszystkich przepisów, dlatego koordynatorem jest CKiKU, ale współpraca WTŻ ze 

szkołami praktycznie odbywa się bezpośrednio. Poprosił pozostałe wydziały, aby zwiększyły 

swe zaangażowanie w tym obszarze. W związku z powszechnie promowanym zdrowym trybem 

życia coraz więcej krakowskich liceów i szkół małopolskich, a nawet śląskich szuka na naszych 
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stronach internetowych oferty zajęć, na które mogliby przyjechać. Jest to obecnie jeden  

z najważniejszych kanałów promocji Uczelni. Zainteresowana osoba przyjeżdża i widzi, co może 

być zrealizowane. Ponownie poprosił dziekanów, aby podjęli tę inicjatywę oraz wskazał, że 

takie działania powinny dotyczyć także oferty badawczej. Taką jednostką koordynującą, do 

której powinna oferta wpływać jest CTT. To CTT powinno mieć wykaz aparatury i procedur 

badawczych oferowanych dla przedsiębiorstw i instytucji. Stamtąd kontrahenci powinni być 

kierowani do poszczególnych laboratoriów katedralnych, wydziałowych czy 

ogólnouczelnianych. W ten sposób w jednym miejscu byłaby zaprezentowana cała oferta 

Uczelni, z której mogliby skorzystać.  

 

Ad 3 

Rektor przedstawił wniosek dotyczący uzupełnienia składu Senackiej Komisji ds. socjalnych. 

Prorektor ds. Ogólnych prof. Ewa Błońska poinformowała, że na prośbę przewodniczącej 

Senackiej Komisji ds. Socjalnych w skład Komisji ma być włączony Pan mgr inż. Andrzej 

Skrzypiec z Leśnego Zakładu Doświadczalnego w Krynicy-Zdroju. Materiał załączony do 

oryginału protokołu.   

 

W jawnym głosowaniu Senat podjął Uchwałę nr 103/2024 następującej treści: 

 

na podstawie § 21 ust. 1, w związku z § 21 ust. 6 pkt 1 Statutu Uczelni z dnia 28 czerwca 2021 

roku (tekst jednolity z dnia 20 grudnia 2023 roku), 

 

na wniosek przewodniczącego Senackiej Komisji ds. Socjalnych dr inż. Katarzyny Znój, 

 

1. Senat Uniwersytetu Rolniczego im. Hugona Kołłątaja w Krakowie uzupełnia skład 

Senackiej Komisji ds. Socjalnych na kadencję 2024–2028 powołując na jej członka  

mgr. inż. Andrzeja Skrzypca – reprezentującego Leśny Zakład Doświadczalny w Krynicy-

Zdroju. 

2. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

 

Uprawnionych do głosowania 40 członków Senatu, w głosowaniu udział wzięło 25. 

Oddano 25 ważnych głosów: 25 za. 
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Ad 4 

Rektor przedstawił wniosek dotyczący powołania członków Rady Uczelni na kadencję 2025  - 

2028. Poinformował, że Rada Uczelni rozpoczyna nową kadencję podobnie jak Rada dyscypliny 

i Kolegia wydziałowe, od dnia 1 stycznia 2025 r. Powiedział, że z własnej inicjatywy do Rady 

Uczelni na kadencję 2025 – 2028 zgłosił spoza społeczności Uczelni:  

- mgr Katarzynę Lalik – prezes Zarządu Banku Spółdzielczego w Zatorze – która była dotychczas 

członkiem Rady Uczelni i bardzo nam pomagała w sprawach finansowych oraz majątkowych, 

jest specjalistą wysokiej klasy uznaną w kręgach bankowości, absolwentką naszych studiów 

MBA;  

- dr. inż. Tomasza Jacka – dyrektora Instytutu Zootechniki – Państwowego Instytutu 

Badawczego – łączy nas bardzo silna współpraca nie tylko w zakresie zootechniki, ale też 

weterynarii, gdzie korzystamy z zaplecza dla prowadzenia praktyk studenckich przyszłych 

lekarzy weterynarii; 

- dr Martę Kutynę-Bakalarską – dyrektor Działu Zarządzania Innowacjami Grupy Maspex Sp.  

z o.o. Sp.k.  – budujemy a chcemy jeszcze bardzie rozbudować współpracę z tym 

wielobranżowym przedsiębiorstwem działającym na rynku produktów żywnościowych, nie ma 

na naszej uczelni takiego wydziału, który by z tego nie skorzystał, zawsze dostajemy szeroką 

ofertę projektów i nowych innowacyjnych rozwiązań, które przedsiębiorstwo chce realizować 

wspólnie z naszymi naukowcami. 

Ze społeczności Uczelni proponuje:  

- prof. Rafała Barańskiego z Wydziału Biotechnologii i Ogrodnictwa, który jest jednym  

z najbardziej pracowitych członków Rady Uczelni, wykazuje się bardzo dużą skrupulatnością  

w rozpatrywaniu wnoszonych dokumentów, zawsze bardzo zaangażowany w sprawy Uczelni; 

- prof. Pawła Satorę z Wydziału Technologii Żywności, który analogicznie jak poprzednik, 

zawsze jest przygotowany do dyskusji i opinii we wnoszonych sprawach, nie ma dla niego 

zagadnień trudnych, rzetelnie wywiązuje się z powierzonych obowiązków. 

Następnie dodał, że z inicjatywy pięciu członków Senatu zgłoszono mgr inż. Katarzynę Połeć-

Kołodziej – kierownik Biura Projektów i Analiz – każdy chciałby mieć tak sumiennego 

pracownika jak Pani Kierownik. Skład Rady Uczelni uzupełnia przewodniczący URSS oraz jako 

obserwatorzy osoby wyznaczone z każdego związku zawodowego. Materiał załączony do 

oryginału protokołu.   
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W związku § 23 ust. 3 „Członków Rady Uczelni powołuje Senat, na wniosek Rektora, w 

głosowaniu tajnym bezwzględną większością głosów, przy obecności co najmniej 3/4 składu 

Senatu, z zastrzeżeniem ust. 4” – ponieważ nie było quorum wymaganego do głosowania 

nad uchwałą, przeprowadzone głosowanie nie zostało uwzględnione. 

 

Ad 5 

Rektor przedstawił wniosek dotyczący powołania reprezentantów Uniwersytetu Rolniczego  

im. Hugona Kołłątaja w Krakowie do Rady Związku Uczelni InnoTechKrak na kadencję 2024 – 

2028. Poinformował, że ustawa przejściowa z 2018 r. dała taką możliwość, aby Związki Uczelni 

nadal funkcjonowały. Dotychczas mogły funkcjonować do roku 2028 bez potrzeby zmian 

zapisów statutowych tego Związku, natomiast po 2028 r. zaprzestają swojej działalności. Nowa 

ustawa proponuje wprowadzenie zapisu dot. Związku Uczelni Wyższych. O dziwo dodano 

zapis, że związki mogą tworzyć tylko szkoły zawodowe. Zaostrza się z kolei zapis dotyczący 

federacji uczelni, która będzie mogła funkcjonować przez trzy lata, a po tym czasie staje się 

jedną uczelnią. Obecnie w środowisku akademickim każdy się zastanawia czy biorąc pod uwagę 

powyższe ktoś wejdzie w federacje. Jest ona dobra gdyż umożliwia ograniczenie kosztów, 

chociażby związanych z obsługą informatyczną, gdyż można powołać jedno wspólne centrum 

informatyczne, podobnie jak jeden dział zamówień publicznych, czy biuro karier itp. To co dziś 

istotne to autonomia badań oraz integracja kształcenia i łatwość budowania wspólnych 

kierunków studiów. W dokumentach strategicznych Unii Europejskiej przewiduje się, że do 

roku 2040 powstanie około 300 nowych zawodów i bardzo wąskich specjalizacji. Każda wąska 

specjalizacja wymaga budowania zawodu wokół interdyscyplinarnych zagadnień naukowych. 

Wystarczy spojrzeć na nasze nowo powoływane kierunki studiów, gdzie mamy wymienione 

kilka dyscyplin, a nawet dziedzin naukowych. Proponuje utrzymanie formy Związku Uczelni 

InnoTechKrak do czasu możliwości ustawowych.  

Poinformował, że w skład Rady Związku Uczelni wchodzą z urzędu rektor i prorektorzy, 

natomiast pozostali przedstawiciele wybierani są z grona: 2 nauczycieli akademickich 

posiadający tytuł naukowy profesora lub stopień naukowy doktora habilitowanego,  

1 pozostały nauczyciel akademicki, 1 pracownik niebędący nauczycielem akademickim. 

Przedstawił obecny skład Rady Związku, który proponowany jest do dalszej reprezentacji 

Związku Uczelni.  
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Nauczyciele akademiccy posiadający tytuł naukowy profesora lub stopień naukowy doktora 

habilitowanego:  

- prof. dr hab. inż. Piotr Bugajski; 

- dr hab. inż. Paweł Kiełbasa, prof. URK. 

Pozostali nauczyciele akademiccy: 

- dr inż. Dawid Kudas. 

Pracownicy niebędący nauczycielami akademickimi: 

- mgr inż. Katarzyna Połeć-Kołodziej. 

Obecnie posiedzenia Rady Związku są bardzo rzadkie, ale możemy podejmować wiele 

wspólnych inicjatyw badawczych. Jest to ta wartość dodana, gdzie współpraca z naukowcami 

AGH się bardzo rozwija. Liczy na to, że podobna współpraca będzie z UJ i Collegium Medicum. 

Rektor Collegium Medicum jest bardzo zainteresowany współpracą. Prorektor UJ ds. 

współpracy prosił ponadto, aby nasi pracownicy przygotowali mu materiał z ofertą, gdyż wraz  

z prorektorem SGGW planuje wyjazd do Emiratów Arabskich, gdzie obaj będą planować 

współpracę, do której chce i nas dołączyć. Widać, że dobre relacje z uczelniami Krakowa oparte 

na indywidualnych kontaktach mogą przynieść dużo więcej sukcesu niż wchodzenie w różnego 

rodzaju umowy czy porozumienia. 

Dziekan Wydziału Inżynierii Środowiska i Geodezji dr hab. inż. Leszek Książek, prof. URK, 

powiedział, że w ramach inicjatywy Związku Uczelni InnoTechKrak zostało powołane 

Międzyuczelniane Centrum Badawcze WODA. Przedstawiciele Uczelni tworzących Związek 

podjęli te działania. Wymiernym efektem tego był złożony wniosek do HYDROSTRATEG, który 

uzyskał pozytywną opinię, lecz nie uzyskał finansowania. Trwają plany i prace dot. złożenia 

kolejnych wniosków. Zrealizowano także projekt na zlecenie Wód Polskich, podczas którego 

korzystano z kompetencji pracowników uczelni tworzących Związek. Z jego perspektywy 

współpraca ta rozwija się i widzi jej wymierne korzyści, również na przyszłość.  

Rektor powiedział, że wspólnych inicjatyw może być za niedługo więcej, gdyż zgłosiła się 

prywatna firma ze Śląska, która chce wystrzelić na orbitę satelitę na potrzeby rolnictwa 

precyzyjnego i prognozowania pogody. Firma ta z własnych środków, bez dofinansowania  

z ministerstwa, chce wyłożyć na ten cel od 250 do 500 mln zł. Nie uda się to bez współpracy  

z informatykami z AGH oraz naszymi specjalistami. Rozmowy w tym zakresie są bardzo 

zaawansowane, gdyż firmie bardzo na tym zależy. Uzależnienie się od danych  

z satelitów obcych, przy ich wyłączeniu spowoduje, że zostaniemy z niczym. Dlatego najlepiej 
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jest mieć na to wpływ. Pokłosiem Związku jest to, że gdyby nie współpraca to nigdy byśmy  

o takich projektach nie rozmawiali. Czasem jest tak, że na 10 projektów wyjdzie 1, ale może 

okazać się on tym, który, rozwinie wszystkie wydziały, które podejmą się współpracy. Dodał,  

że z Wydziału Biotechnologii i Ogrodnictwa do współpracy w tym zakresie poproszona została  

dr hab. inż. Ewa Hanus-Fajerska, prof. URK, która bada jak rośliny będą się zachowywać  

w stanach nieważkości.  

 

Rektor ze względu na taką samą liczbę kandydatów, co miejsc zaproponował uchylenie 

tajności głosowania na rzecz jawności.  

 

W głosowaniu jawnym podjęto decyzję o uchyleniu tajności głosowania. 

Głosowanie było jednomyślne. 

 

W jawnym głosowaniu Senat podjął Uchwałę nr 104/2024 następującej treści: 

 

na podstawie § 18 ust. 1 pkt 15 Statutu Uczelni z dnia 28 czerwca 2021 roku (tekst jednolity  

z dnia 20 grudnia 2023 roku), w związku z Uchwałą Senatu Nr 19/2015 z dnia 13 marca 2015 

r. oraz art. 5 ust. 1 i ust. 3 Statutu Związku Uczelni AGH-PK-UR InnoTechKrak, 

 

na wniosek Rektora, 

 

1. Senat Uniwersytetu Rolniczego im. Hugona Kołłątaja w Krakowie powołuje do Rady 

Związku Uczelni AGH-PK-UR InnoTechKrak na kadencję – do końca listopada 2028 roku: 

1) prof. dr. hab. inż. Piotra Bugajskiego; 

2) dr. hab. inż. Pawła Kiełbasę, prof. URK 

na reprezentantów nauczycieli akademickich posiadających tytuł naukowy profesora lub 

stopień naukowy doktora habilitowanego; 

3) dr. inż. Dawida Kudasa 

na reprezentanta pozostałych nauczycieli akademickich; 

4) mgr inż. Katarzynę Połeć-Kołodziej 

na reprezentanta pracowników niebędących nauczycielami akademickimi. 

 



17 

 

2. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

 

Uprawnionych do głosowania 40 członków Senatu, w głosowaniu udział wzięło 26. 

Oddano 26 ważnych głosów: 26 za. 

 

Ad 6.  

Rektor przedstawił wniosek dotyczący zatwierdzenia propozycji Rady Związku Uczelni 

InnoTechKrak o  przekazaniu 25.000 zł na dalszą działalność Związku. Zgodnie ze Statutem 

Związku oraz faktem, iż podejmowane działania wiążą się z kosztami, każda z uczelni 

członkowskich jest zobowiązana do wpłaty środków na działalność ZU ITK.  

 

W jawnym głosowaniu Senat podjął Uchwałę nr 105/2024 następującej treści: 

 

na podstawie § 18 ust. 1 pkt 15 Statutu Uczelni z dnia 28 czerwca 2021 roku (tekst jednolity  

z dnia 20 grudnia 2023 roku), w związku z art. 14 ust. 2 Statutu Związku Uczelni 

InnoTechKrak z 2015 roku, 

 

na wniosek Rektora, 

 

Senat Uniwersytetu Rolniczego im. Hugona Kołłątaja w Krakowie zatwierdza propozycję 

Rady Związku Uczelni InnoTechKrak dotyczącą przekazania przez Uczelnię kwoty 25.000,00 zł 

(dwadzieścia pięć tysięcy złotych) na finansowanie dalszej działalności Związku. 

 

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

 

Uprawnionych do głosowania 40 członków Senatu, w głosowaniu udział wzięło 26. 

Oddano 26 ważnych głosów: 26 za. 

 

 
Ad 7 

Protokół z posiedzenia Senatu w dniu 30 października 2024 roku został jednogłośnie 

zatwierdzony. 
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Ad 8 

Rektor poinformował, że:  

 4 i 5 grudnia br. na terenie Expo Kraków, ul. Galicyjska 9, odbędzie się pierwsza edycja 

wydarzenia pn. „Festiwal Uczelni – Małopolska Przyszłości”. Jest to inicjatywa, która 

jest skierowana do uczniów szkół średnich i promuje Uczelnie wyższe i naukę.  

 na posiedzeniu Kolegium Rektorów Szkół Wyższych Krakowa, które odbyło się 25 

listopada br. padła propozycja daty Festiwalu Nauki i Sztuki. Dotychczas festiwal ten 

miał dobrą formułę, uczelnie się prezentowały na Rynku Głównym, nawet turyści wtedy 

zapoznawali się z ofertą. Teraz festiwal przybrał bardziej formę prezentacji na Uczelni,  

a na płycie Rynku Głównego były tylko występy. Przechodnie dopytywali, gdzie są 

namioty z ofertą i prezentacją uczelni.  Niektórzy specjalnie przyjeżdżali na ten festiwal, 

a nagle okazało się, że muszą jeździć po mieście w poszukiwaniu uczelni, zamiast 

wszystko mieć w jednym miejscu. Podczas wspomnianego posiedzenia KRSWK obecny 

był dyrektor Zarządu Infrastruktury Miejskiej, który zaproponował, aby w przyszłym 

roku festiwal zorganizować w małej hali TAURON ARENY.  Rektor uważa, że nie jest to 

właściwe.  Jaki sens ma organizacja tego wydarzenia w małej hali, skoro uczniowie ze 

szkół średnich po raz kolejny pojadą do pomieszczeń, które będą podobnie 

przygotowane, ponadto ile kosztów musiałyby ponieść uczelnie na stoisko w tej hali? 

Podczas spotkania przeprowadzono rozmowy, co chcemy osiągnąć dzięki Festiwalowi 

Nauki i Sztuki. Miał on swoją dobrą specyfikę z imprezami towarzyszącymi, również 

sportowymi, jak wyścigi smoczych łodzi, które przedstawiały uczelnie z innej strony. 

Zamknięcie się w dużym pomieszczeniu czy na uczelniach nie będzie się różniło od Nocy 

Naukowców, Festiwalu zawodów i pociągać będzie konsekwencje finansowe. W hali 

stoiska trzeba wynająć, zapłacić za obsługę, poświęcony czas. Uważa, że jeśli Festiwal 

Nauki i Sztuki będzie organizowany na Rynku Głównym to jest za tym, ale jeśli będzie 

organizowany, gdzie indziej to należy zrezygnować z udziału. Już lepiej przyjmować 

studentów u siebie, przy różnych akcjach, zajęciach realizowanych czy dnia otwartego. 

Obecnie jest 48 porozumień podpisanych przez nas ze szkołami średnimi;  

 17 grudnia br. odbędzie się spotkanie przedświąteczne Społeczności Uczelni. Spotkanie 

odbędzie się w KA ARKA. Serdecznie zaprosił na to spotkanie.  

Prorektor ds. Ogólnych prof. Ewa Błońska przypomniała, że w zeszłym tygodniu odbyła się 

pierwsza tura wyborów do Rad dyscyplin. W większości udało się wybrać członków zarówno  
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w grupie profesorów i profesorów uczelni oraz w grupie adiunktów i asystentów. Pozostały 

trzy dyscypliny, w których nie udało się wybrać pełnego składu: rolnictwo i ogrodnictwo, nauki 

leśne, inżynieria środowiska, górnictwo i energetyka. Z tego, co wie, został już rozesłany mail 

informujący, że w dniu jutrzejszym do godziny 23.59 będzie można oddać głos. W przypadku 

wyborów do Rady dyscypliny rolnictwo i ogrodnictwo prosi o jak największy udział  

w głosowaniu, ponieważ do tej pory udało się wybrać w grupie pierwszej tylko dwie osoby,  

a pozostało ich jeszcze do wyboru 18. W grupie B  wybrano 4 osoby, a trzeba wybrać jeszcze 

jedną. W przypadku nauk leśnych w grupie B udało się sfinalizować wybory, natomiast  

w grupie A trzeba wybrać jeszcze 8 osób. W przypadku dyscypliny inżynieria środowiska, 

górnictwo i energetyka w grupie A wybrano 7 osób, a jeszcze 8 pozostaje do wyboru, z kolei  

w grupie B nie udało się wybrać nikogo, więc jeszcze 4 osoby muszą zostać wybrane. Poprosiła 

o pamiętanie o jutrzejszych wyborach i zagłosowanie w nich. Większość dyscyplin jest 

zwolnionych z nich, ale te trzy wspomniane dyscypliny muszą zagłosować. Głosowanie 

elektroniczne trwać będzie od godz. 8 rano do 23.59 w nocy.  

Poinformowała, że są już przygotowywane powołania dla dziekanów – elektów. Do 15 grudnia 

br. trzeba zakończyć wybory do Kolegiów wydziałów. Zgodnie ze Statutem, członków Kolegium 

powołuje Rektor, ale na wniosek dziekana. Dziekan z kolei ustala skład Kolegium w 

porozumieniu z kierownikami katedr i koordynatorami dyscyplin. Opiniowanie i konsultacje na 

wydziałach potrwają, dlatego prosi, aby pamiętać o tym, że 15 grudnia br. kończy się termin na 

te wybory. 

Rektor dodał, że jeśli do 15 grudnia przeprowadzimy wszystkie wybory to zostaje tylko parę 

dni, aby przygotować wszystkie powołania i dokumenty. Wbrew pozorom dotyczy to sporej 

grupy osób. W pierwszej kolejności dziekani muszą wybrać prodziekanów odpowiadających za 

kierunki studiów – w uzgodnieniu z samorządem studentów. Dziekan i prodziekani wraz  

z kierownikiem dziekanatu stanowią trzon Kolegium wydziału. Z urzędu w skład Kolegium 

wydziału wchodzą Członkowie Senatu. Pozostałe osoby muszą już zostać wskazane  

w katedrach i jednostkach pomocniczych wydziału.  

W przypadku Rad dyscyplin, zapis Statutu mówi, że to Rektor powołuje przewodniczącego 

takiej rady. Dlatego chciałby się spotkać z przedstawicielami wszystkich dyscyplin i 

przedyskutować wybór przewodniczącego, gdyż przed powołaniem chce mieć opinię członków 

Rady dyscypliny. Będzie prosił dziekanów lub dotychczasowych przewodniczących Rad 

dyscyplin, aby wspólnie z nim uzgodnili termin zwołania takiego spotkania. Po dokonaniu 
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wyboru Rada dyscypliny od 1 stycznia 2025 r. rozpoczyna urzędowanie. Do przewodniczącego 

Rady należy inicjatywa wskazania zastępcy przewodniczącego Rady.  

Dziekan Wydziału Technologii Żywności prof. dr hab. Aleksandra Duda zapytała czy w grudniu 

odbędzie się posiedzenie Senatu. 

Rektor poinformował, że następne posiedzenie Senatu odbędzie się 18 grudnia br., a spotkanie 

przedsenatowe 11 grudnia br.  

prof. Piotr Micek powiedział, że Rektor wspomniał, iż istnieje konieczność nowelizacji Statutu 

w zakresie ordynacji wyborczej dot. zgłaszania kandydatów do Rad dyscyplin. W wielu 

dyscyplinach ze względu na ograniczenia nie było możliwe zgłaszanie poszczególnych osób. 

Zapytał, z czego wynikają ograniczenia dot. liczby osób zasiadających w Radzie dyscypliny? Jego 

dyscyplina ma łącznie około 100 osób, które się do niej zadeklarowały, a liczba N jest to około 

60 osób. Natomiast osób z grupy profesorów i profesorów uczelni jest 14 z czego głosować 

można tylko na 12 osób. Wydaje się, że w tej grupie profesorów tytularnych głos każdej osoby 

jest ważny, gdyż są to eksperci, którzy przygotowują recenzje w postępowaniach doktorskich  

i habilitacyjnych, a my ograniczamy ich udział w Radzie dyscypliny. W Statutach innych uczelni 

są zapisy mówiące, że Rada dyscypliny może liczyć od 7 do 60 osób. My w grupie profesorów  

i profesorów uczelni mamy w tej dyscyplinie 42 osoby, gdyby te osoby były w Radzie dyscypliny 

nie było by to przeszkodą. 

Rektor poinformował, że z jednej strony byłby to dobry układ, ale z drugiej strony zebranie 

quorum w takiej Radzie dyscypliny byłoby problematyczne z uwagi na to, że nie wszyscy mają 

czas na uczestnictwo w danym momencie. Biorąc pod uwagę problematykę, jaką się zajmuje 

Rada dyscypliny – nadawanie stopni, to quorum ma istotne znaczenie. Przecież nie głosują 

wszyscy. W Senacie też mamy 40 senatorów, w tym 20% studentów, a przecież samych 

pracowników jest aż 1400. Dzisiaj, na 40 członków Senatu obecnych głosujących jest 26, stąd 

takie, a nie inne rezultaty wcześniejszego głosowania. Według od lat prowadzonych 

obserwacji, jeśli jedna osoba reprezentuje 5-10 osób, to jest to przedstawicielstwo bardzo 

wysokie, a tak jest w radach dyscyplin. Pamięta, jak wyglądały posiedzenia Rad dyscyplin, które 

liczyły po ponad 100 osób. Jeśli na posiedzenie nie zgłoszą się studenci to już tracimy 20% 

głosów. Uważa, że nasze przepisy w tym zakresie są wyważone.  

Byłoby to dziwne, gdyby Rada dyscypliny liczyła więcej członków niż Senat, a mamy 10 Rad 

dyscyplin. Jak wspomniał zapisy Statutu muszą ulec zmianie, choćby o zapisy ustawowe. 

Wybierać będziemy wg stopni naukowych i tytułów, a kandydata będzie mógł zgłosić każdy 
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członek Uczelni. W naszym Statucie zawęziliśmy to do grup pracowników. Dlatego niektóre 

przepisy Statutu dotyczące wyboru do Senatu muszą ulec zmianie. Rady dyscyplin działają  

w imieniu Senatu, ale na podstawie Statutu. Czyli Senat tak jakby rezygnuje z części 

kompetencji na rzecz Rady dyscypliny. Rada dyscypliny jest więc organem, który w pewien 

sposób podlega Senatowi, dlatego Rektor musi dostać informację o każdej podjętej przez Radę 

uchwale. Ten element nadzoru nad podejmowanymi uchwałami musi być.  

Dziekan Wydziału Rolniczo-Ekonomicznego prof. Bogdan Kulig obawia się, że może być taka 

sytuacja, że pracownicy nie zgłoszą żadnego pracownika z tytułem profesora lub profesora 

uczelni.  

Rektor powiedział, że istotą jest to, że pracownicy powinni mieć zapewniony udział  

w wyborach i głosowaniach, ale czy wszyscy profesorowie powinni być członkami – z tytułu? 

Istotą obsadzenia miejsc w organach jest wybór członków tego organu. Przecież była sytuacja 

w jednej radzie dyscypliny, gdzie jeden z profesorów powiedział, że nie chce być członkiem 

rady. Wówczas mamy dylemat, co zrobić z tym miejscem? Jeśli jest mniej miejsc, to mamy 

pewność, że będą obsadzone w wyniku wyborów. Zmiany na pewno będą dotyczyły zgłaszania 

kandydatów. A kandydatów umieszczamy na listach nie mając informacji czy chcą kandydować. 

W nominacjach wręczanych przez Prezydenta RP dla profesorów tytularnych jest wyraźny zapis 

mówiący, że profesor nie może uchylać się od odpowiedzialności, jeśli zostaną mu zlecone 

prace służące rozwojowi nauki. Człowiek jest jednak tylko człowiekiem i w danym momencie 

może mieć różne priorytety.  

Poinformował, że 8 lutego 2025 r. planowany jest Bal Uczelni pod patronatem Rady 

Absolwentów, bilety będą w sprzedaży z końcem grudnia. 

 

 

Protokołowała:            Przewodniczący Senatu    

 

 

mgr inż. Ewelina Korbut                                                   dr hab. inż. Sylwester Tabor, prof. URK 

 

Osoba odpowiedzialna za głosowanie elektroniczne:            

mgr Monika Marszalik                                                    


